
PROTOKÓŁ Nr XIX/2019

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu  30 grudnia 2019 r.
w sali  posiedzeń Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  10 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  11 2 0 .
Przewodniczyła:  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar – Przewodnicząca Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  14 radnych.
(l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 1).
Nieobecni:  radna Iwona Stanka,  
Ponadto w sesj i  udział  wzięli :
1.  Adam Szczepkowski – Wójt Gminy
2. Jan Sokołowski – Sekretarz Gminy
3. Sylwia Kierebińska- Skarbnik Gminy
4. Józef Nowakowski  – Kierownik Referatu Gospodarki  Komunalnej
5.  Sołtys i  i  mieszkańcy Gminy Grunwald.

    ( l is ta  obecności w załączeniu – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 141 do nr 150.

Ad  pkt.  1.Przewodnicząca  Rady  Gminy–  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar
dokonała  otwarcia  XIX  sesj i  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdziła  kworum,  przy
którym może obradować i  podejmować prawomocne uchwały Rada Gminy.
Następnie powitała radnych i  zaproszonych gości.  

Na  sekretarza  XIX  sesj i  Rady  Gminy  została  wybrana  radna  Małgorzata
Kamińska.  
Radna Małgorzata Kamińska wyraziła  zgodę. Radni  uwag nie zgłosi l i .

Ad  pkt.  2.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
obecnie  przystępujemy do  przyjęcia  porządku  obrad  dzisiejszej  sesj i  rady gminy.
Porządek  obrad  został  radnym  i  soł tysom  dostarczony  zgodnie  z  ustawą
z  terminem  7-dniowym.  Ponadto  był  wywieszony  na  tabl icach  ogłoszeń
i  umieszczony w BIP.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
-  14  głosami  za:  Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;  Kamińska
Małgorzata;  Królikowski Adam; Lecewicz-Husar  Cecylia;  Matuszewski Sławomir;
Napłoszek  Zbigniew;  Nowicki  Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;  Sawicki  Jerzy;
Szewczak Piotr;  Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna
- przeciwnych nie  było
- wstrzymujących nie było
Przyjęto następujący  porządek obrad XIX sesj i  Rady Gminy:
1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2.  Przyjęcie  porządku obrad.
3.  Przyjęcie  protokołu z  poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
4.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami:
a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
b) informacje o przebiegu real izacj i  uchwał z poprzedniej  sesj i
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5. Ocena stanu zaopatrzenia w opał.  
6.  Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
a)  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na  la ta
2019 – 2032;
b) w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2019 rok;
c)  w sprawie udzielenia  pożyczki  dla Ochotniczej  Straży Pożarnej  we Frygnowie;
d)  w  sprawie  ustalenia  planu  pracy  Rady  Gminy  Grunwald  oraz  planów  pracy
stałych Komisj i  Rady na 2020 rok;
e)  w  sprawie  przyjęcia  aktualizacj i  „Programu  usuwania  azbestu  i  wyrobów
zawierających azbest z terenu Gminy Grunwald na lata  2019-2032”;
f)  w sprawie opłaty od posiadania psów;
g)  w  sprawie  uchwalenia  wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacj i  urządzeń
wodociągowych i  kanal izacyjnych Gminy Grunwald na lata 2020-2024;
h)  w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  nadawania  tytułu  „Honorowy  Obywatel
Gminy Grunwald”
i)  w sprawie zasadności skargi 1
j)  w sprawie zasadności skargi  2
7.  Wolne wnioski i  informacje.
8.  Interpelacje  i  zapytania.
9.  Zamknięcie  sesj i

Ad  pkt.  3.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny punkt porządku obrad dotyczy przyjęcia protokółu z XVIII sesj i .  Protokół
był  wyłożony  do  wglądu  przy  l is tach  obecności.  Był  dostępny  w  biurze  rady.
Niektórzy z nas otrzymali  na swoje skrzynki  e-mailowe.
Proponuję przyjąć protokół XVIII bez odczytywania.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
-  14  głosami  za:  Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;  Kamińska
Małgorzata;  Królikowski Adam; Lecewicz-Husar  Cecylia;  Matuszewski Sławomir;
Napłoszek  Zbigniew;  Nowicki  Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;  Sawicki  Jerzy;
Szewczak Piotr;  Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna
-przeciwnych nie  było,  
-wstrzymujących  się  nie  było,  przyjęto  bez  odczytywania  protokół  z  XVIII  sesj i
Rady Gminy.

Ad  pkt.  4.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny  punkt  to  sprawozdanie  Wójta  z  działalności  między  sesjami,  informacja
o  przetargach  ogłaszanych  przez  gminę  oraz  informacje  o  przebiegu  realizacj i
uchwał z poprzedniej  sesj i .
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  sprawozdanie  z  działalności  za  okres
od 28 listopada 2019 r.  do 30 grudnia 2019 r.  
Referat  Gospodarki  Gruntami,  Inwestycj i  i  Ochrony  Środowiska.  W  odpowiedzi
na  ogłoszony  konkurs,  opracowano  i  złożono  w  dniu  20.12.2019  r.  wniosek
o przyznanie  pomocy finansowej  na  realizację  operacj i  typu  „Gospodarka  wodno-
ściekowa”,  pn.  „Rozbudowa kanal izacj i  sanitarnej  w miejscowości  Stębark  etap  –
I”.  Inwestycja  planowana  do  real izacj i  w  ramach  Programu  Rozwoju  Obszarów
Wiejskich  na  la ta  2014-2020  wartość  kosztów  kwalif ikowanych  wynosi
2 069 258,  52  zł ,  dofinansowanie  1  302 805,  00  zł  (62,69  %).  Przeprowadzono
procedury udzielenia  zamówienia publicznego:
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a)  udzielono  jednego  zamówienia  o  wartości  pow.  1  000  zł  do  3  000  zł  na
aktualizację  kosztorysu  inwestorskiego  i  podział  inwestycj i  pn.  „Rozbudowa
kanalizacj i  sanitarnej  w miejscowości Stębark” na dwa etapy 1  200 zł  net to.
b)  udzielono  jednego  zamówienia  o  wartości  pow.  3  000  zł  do  20  000  zł  na
wykonanie  analizy  efektywności  kosztowej  projektu  pn.  „Rozbudowa  kanalizacj i
sanitarnej  w miejscowości Stębark” (  3 250 zł  netto).
Sprawozdanie  działalności  i  wydarzeń  w  Gminnym  Ośrodku  Kultury  od  ostatniej
sesj i  Rady  Gminy  Grunwald.  Przeprowadzono  zabawę  Andrzejkową  -  wieczór
wróżb.  Odbyły  się  Mikołajki,  rozdawanie  paczek,  śpiew  kolęd  karaoke  wykonany
przez  dzieci.  Przeprowadzono  szkolenie  BHP  dla  pracowników  z  terenu  Gminy.
Odbył  się  Konkurs  z  nagrodami  na  najpiękniejszą  kartkę  bożonarodzeniową  dla
dzieci  w  trzech  kategoriach  oraz  na  najpiękniejszy  stroik  bożonarodzeniowy.
Zorganizowano  Kiermasz  potraw  wigil i jnych.   Prowadzone  były  zajęcia  wokalne,
nauka  gry  na  instrumentach  gitara  i  keyboard  łącznie  11  osób.  Odbyło  się
spotkanie koła wolontariatu.  Spotkanie mieszkańców Gminny związane ze zbiórką
pieniędzy  dla  pani  Żanety  Gonciarz.  Zorganizowano  spotkania
i  przygotowano program zbiórki  pieniędzy dla  Żanety Gonciarz  chorej  na  chorobę
genetyczną.  Rozpoczęto  przygotowania  związane  z  Ogólnopolską  akcją  Wielkiej
Orkiestry Świątecznej  Pomocy.  W Domu Kultury odbywają się  zajęcia  projektowe
dla mieszkańców Gminy Grunwald.
Sprawozdanie  z  działalności  sportowej .  W  dniu  31.11.2019  odbyły  się
ogólnopolskie  zawody w  Toruniu,  gdzie  star towała  zawodniczka  Alina  Ługiewicz
w  biegu  na  600  m  zajmując  piątą  lokatę.  Kolejną  imprezą  był  vent  mikołajkowy
z  udziałem  szkół  naszej  gminy  dla  uczniów  klas  1-3.W  imprezie  uczestniczyły
szkoły  z  Stębarka  -  gospodarz  zawodów,  Gierzwałdu,  Frygnowa  oraz
Szczepankowa,  zabrakło  szkoły z  Mielna.  Zawody zorganizowane  pod patronatem
wójta  gminy Grunwald  -  Adama Szczepkowskiego wygrała  drużyna  z  Gierzwałdu,
wszyscy  uczestnicy  otrzymali  pamiątkowe  medale  oraz  dyplomy.  Kolejnym
ważnym  wydarzeniem  było  podsumowanie  sezonu  lekkoatletycznego  2019,  które
odbyło  się  06.12  2019  r.  w  Olsztynie.  Wyróżnieni  zostal i  zawodnicy
Grunwaldzkiej  Sekcj i  Lekkiej  Atletyki  -  GSLA,  wraz  z  trenerem  Leonem
Prusakowskim.  Na  gali  był  obecny  v-ce  wójt  Sławomir  Sapryka.  W  dniach  13-
15.12  2019r.  odbyło  się  zgrupowanie  sekcj i  w  Grudziądzu.  Na  uwagę  zasługuję
Archacka  Jessica,  która  stawia  pierwsze  kroki  w  lekkiej  atletyce.  W  grudniu
odbywały  się  cykliczne  zajęcia  dla  wszystkich  chętnych  uczniów  szkół  naszej
gminy w ramach  programu Lekkoatletyka  Dla  Każdego.  Należy podkreślić  bardzo
wysoką  frekwencję  i  spore  zainteresowanie.  Średnio  w  zajęciach  brało  udział
ponad  40  uczniów.  Coraz  więcej  chętnych  korzysta  z  si łowni  w  Stębarku,  która
czynna  jest  od  poniedziałku  do  piątku  w  godzinach  18-21.Należy  zauważyć,  · iż
sekcja GSLA otrzymała już l icencję klubową na rok 2020.
Sprawozdanie  USC.  W  miesiącu  grudniu  wydano  147  decyzj i  przyznających
stypendia szkolne socjalne na łączna kwotę 56 217, 50 zł .
Sprawozdanie z wykonania uchwał z  ostatniej  sesj i  Rady Gminy:
XVIII/128/2019 w sprawie powołania Skarbnika Gminy Grunwald – wykonano
XVIII/129/2019  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Grunwald na lata  2019-2032 -  wysłano do RIO
XVIII/130/2019  w sprawie  zmian  budżetu  Gminy  Grunwald  na  2019  rok  wysłano
do  RIO  opublikowano  w  Dzienniku  Urzędowym  woj  Warmińsko-Mazurskiego
w dniu 10.XII.2019 r.
XVIII/131/2019  w  sprawie  regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej
o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów  zamieszkałych  na  terenie  Gminy  Grunwald;
-  opublikowano w Dzienniku Urzędowym woj Warmińsko-Mazurskiego w dniu 24.
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XII.2019r  oraz  rozstrzygnięcie  nadzorcze  stwierdzające  nieważność  w  części
dotyczącej :
-§  3  w  zakresie  sformułowania:  „  Miesięczną  wysokość  stypendium  szkolnego
uzależnia  się  ponadto  od  wysokości  otrzymanej  dotacj i  celowej  z  budżetu
państwa oraz od i lości  złożonych wniosków” oraz
-§  13  Regulaminu,  dotyczy  realizacj i  s typendiów  szkolnych  jest  uruchamiana  po
otrzymaniu  dotacj i  celowej  z  budżetu  państwa  (ust .1),  a  w  szczególnie
uzasadnionych  przypadkach  stypendium  szkolne  może  zostać  zrealizowane  ze
środków  własnych  gminy  przed  otrzymaniem  dotacj i  celowej  z  budżetu  państwa
(ust.  2).
XVIII/132/2019  w sprawie  szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności  za  pobyt
w  schronisku  osób  bezdomnych  lub  schronisku  dla  osób  bezdomnych  z  usługami
opiekuńczymi;  opublikowano  w  Dzienniku  Urzędowym  woj  Warmińsko-
Mazurskiego w dniu 12.  XII.2019r.
XVIII/133/2019  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr  XXXI/169/2019  Rady  Gminy
Grunwald  z  siedzibą  w  Gierzwałdzie  z  dnia  16  l is topada  2016r.  w  sprawie
określenia  szczegółowych  warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi
opiekuńcze  dla  osób z  zaburzeniami  psychicznymi  oraz  szczegółowych warunków
częściowego  lub  całkowitego  zwolnienia  od  opłat ,  jak  również  tryb  ich
pobierania;  -  opublikowano  w  Dzienniku  Urzędowym  woj  Warmińsko-
Mazurskiego w dniu 12.  XII.2019r.
XVIII/134/2019  w  sprawie  Statutu  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej ;
-opublikowano  w  Dzienniku  Urzędowym  woj  Warmińsko-Mazurskim  w  dniu  12.
XII.2019r.
XVIII/135/2019  w  sprawie  programu  współpracy  Gminy  Grunwald  z
organizacjami  pozarządowymi  i  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku
publicznego na 2020 rok; wykonano.
XVIII/136/2019  w  sprawie  obniżenia  średniej  ceny  skupu  żyta  stanowiącej
podstawę  do  obliczenia  podatku  rolnego  w  2020  roku  (przesłano  do  RIO),
opublikowano  w  Dzienniku  Urzędowym  woj  Warmińsko-Mazurskiego  w  dniu  11.
XII.2019r.  XVIII/137/2019  w  sprawie  ustalenia  sieci  publicznych  szkół
podstawowych  w  Gminie  Grunwald  oraz  granic  ich  obwodów  –  wysłano  do
nadzoru.
XVIII/138/2019  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zamianę  nieruchomości  Gminy
Grunwald  niezabudowanej  położonej  w  obrębie  geodezyjnym  we  Frygnowie  na
dwie  nieruchomości  położone  w  obrębie  Korsztyn  należącej  do  osoby  prywatnej -
wykonano.
XVIII/139/2019  w  sprawie  zasadności  skargi  Sołtysa  i  Rady  Sołeckiej  wsi
Stębark-  wykonano
XVIII/140/2019 w sprawie zasadności  skargi  H.K. – wykonano.

Kierownik  RGK  –  pan  Józef  Nowakowski-  szanowni  radni  w  okresie  między
sesjami:

1. Usunięto awarię na sieci wodnej w Zybułtowie i ułożono kostkę polbruk, 
2. Usunięto awarię na sieci wodnej w Mielnie,
3. Uszczelniono  i  wyczyszczono  zbiorniki  bezodpływowe,  wyrównano  teren
przy zbiornikach, rów, który odprowadzał ścieki na pole w Dylewku,
4. Zamontowano  zasuwy  i  wykonano  bajpas,  zawrócono  ścieki  z  poletka  do
laguny  grawitacyjnie  i  z  laguny  do  ciągu  technologicznego  w  celu  osuszenia
osadu i  obróbki technologicznej ścieków z poletka,
5. Uszczelniono przerwany drenaż na poletkach osadowych,
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6. Nawieziono  mieszankę  i  rozplantowano  od  Gierzwałdu  do  ośrodka  agrotury -
styki,
7. Nawieziono i rozplantowano mieszankę we Frygnowie,
8. Wyczyszczono i pomalowano korytarz w szkole w Stębarku,
9. Usunięto awarię kanalizacyjną w szkole w Szczepankowie,
10. Położono papę zgrzewalną na dachu szkoły w Szczepankowie,
11. Wyczyszczono  wszystkie  duże  przepompownie  (  Gierzwałd,  Szczepankowo,
Dylewo, Mielno, Zybułtowo),
12. Wykonano obróbki blacharskie na dachu kotłowni w Grunwaldzie,
13. Nawieziono mieszankę i rozplantowano- droga w Kalwie,
14. Naprawiono ogrzewanie pani …....
15. Naprawiono  ogrzewanie  i  wymieniono  grzejnik,  pomieszczenia  biurowe
i socjalne dla pracowników,
16. Wymalowano  rury  ściany  hydroforni  w  Gierzwałdzie,  zalecenia  sanepidu  –
po remoncie,  odebrano i  podpisano protokół powykonawczy,
17. Wykonano  stelaż  i  zamontowano  tablice  przy  mogile  z  I  Wojny  Światowej
w Mielnie,
18. Nawieziono  i  rozplantowano  mieszankę  na  drodze  gruntowej  w  Stębarku
i przy szkole w Mielnie,
19. Rozpoczęto  remont  w  budynku  oczyszczalni  ścieków  w  Zybułtowie,  
zamurowano  otwory  po  rozebranych  drzwiach  –  pomieszczeń  socjalnych,  
zabezpieczenie  wydzielanych  oparów  technologicznych  oczyszczalni  od  po -
mieszczeń  
sterowni.

Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  mam  uwagę,  co  do  wykonania  prac  na  drodze
w  stronę  Ominu,  został  nawieziony  żwir,  ale  są  tam  zagłębienia  w  osi  drogi,  do
których  będzie  spływała  woda  powodując  wielkie  kałuże.  Ponadto  przy
skrzyżowaniu  drogi  gdzie  zawraca  autobus  szkolny,  obawiam  się,  że  będzie  on  na
takim  podłożu  żłobił  koleiny  uszkadzając  drogę.  Proponuję  najpierw  utwardzić  tą
drogę a potem dodać posypkę, bo sam piasek to nie spełnia swojego zadania.
Kierownik RGK – pan Józef Nowakowski- dobrze, sprawdzę stan drogi.
Radny- pan Sławomir Matuszewski- czy nie było przetargów?
Wójt Gminy- pan Adam Szczepkowski  – nie było.
Radna  Małgorzata  Kamińska  -  w  Gierzwałdzie  punkt  selekcyjnej  zbiórki  śmieci
gdzie  jest  pojemnik  PCK  powstało  wysypisko  śmieci,  ktoś  systematycznie
podrzuca śmieci i  są one już pół roku wygląda to okropnie proszę o zabranie.  
Kierownik RGK – pan Józef Nowakowski- dobrze.

Ad.  pkt.  5.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny punkt ocena stanu zaopatrzenia w opał.  
Dyskutowaliśmy na ten temat na komisji,  proszę wójta o przybliżenie oceny.
Wójt  Gminy-  pan  Adam  Szczepkowski  –  temat  był  omawiany  na  komisj i ,  są
wyłonieni  dwaj  dostawcy  i  na  dzień  dzisiejszy  jesteśmy  w  połowie  realizacj i
zamówienia.  Jesteśmy zabezpieczeni  w opał na pewno nie  zabraknie 
Radni  uwag nie zgłosi l i

Ad.  pkt.  6.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny  punkt  obrad  podjęcie  uchwał  przez  Radę  Gminy.  Pierwsza  uchwała
w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na  lata
2019 – 2032;
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy-pan Arkadiusz Piasecki-  przedstawił  projekt
Uchwały.
Radni  w głosowaniu jawnym:
-  14  głosami  za:  Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;  Kamińska
Małgorzata;  Królikowski Adam; Lecewicz-Husar  Cecylia;  Matuszewski Sławomir;
Napłoszek  Zbigniew;  Nowicki  Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;  Sawicki  Jerzy;
Szewczak Piotr;  Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna
- przeciwnych nie  było,
-  wstrzymujących nie było.
Podjęto uchwałę nr XIX/141/2019 w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy
Grunwald na lata 2019 – 2032. (Zał. nr  3)

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2019 rok.
Wiceprzewodniczący Rady Gminy-pan Arkadiusz Piasecki-  przedstawił  projekt
uchwały.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  szanowna  pani  przewodnicząca,  szanowni  państwo.
Do  tej  pory  obowiązywała  taka  praktyka,  że  na  ostatniej  sesj i  w  roku
otrzymywaliśmy  wszystkie  dokumenty  związane  z  realizacją  budżetu  w  danym
roku.  Otrzymaliśmy  tylko  plan  przychodów  i  plan  wydatków,  dlatego  zgłaszam
wniosek,  aby  wszystkie  dokumenty  opisujące  budżet  2019r.  były  dołączone  na
pierwszą  sesję  w  styczniu  2020r.  abyśmy  mieli  obraz  wcześniej  niż  zostanie
przedstawione sprawozdanie.

Radni  w głosowaniu jawnym:
-  14  głosami  za:  Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;  Kamińska
Małgorzata;  Królikowski Adam; Lecewicz-Husar  Cecylia;  Matuszewski Sławomir;
Napłoszek  Zbigniew;  Nowicki  Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;  Sawicki  Jerzy;
Szewczak Piotr;  Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna
- przeciwnych nie  było
- wstrzymujących nie było.
Podjęto  uchwałę  nr  XIX/142/2019  w  sprawie  zmiany  budżetu  Gminy  Grunwald  na  2019  r.  
(Zał. nr  4)

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pożyczki  dla  Ochotniczej  Straży  Pożarnej
we Frygnowie.
Wiceprzewodniczący Rady Gminy-pan Arkadiusz Piasecki-  przedstawił  projekt
uchwały.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski  –  wierze  w  to,  że  jest  to  tylko  sposób
przekazania  pieniędzy  dla  OSP  Frygnowo  oraz  wierze  w  dobrą  wolę  radnych,
że w roku 2020 ta pożyczka zostanie umorzona.  
Radna  Małgorzata  Kamińska  -  na komisj i  prosi l iśmy  o  zdanie  pani  Radcy
prawnej ,  ale  jej  dziś  nie ma?
Wójt  Gminy-  pan  Adam  Szczepkowski  –  tak  mamy  akceptację  radcy  prawnego
zatwierdzono  pod  względem  formalnoprawnym,  są  pieczątki  mogę  udostępnić  do
wglądu.  Mamy  wszystkie  dokumenty  potwierdzone  prze  panią  radczynię.
Pożyczka  jak  tylko  została  przyznana  dostal iśmy  promesę  to  byl iśmy
zobowiązani,  aby  350  tys .  zł  zabezpieczyć  i  przekazać  dla  OSP  na  opłatę  tego
wozu,  innej  możliwości  nie  ma jak udzielenie  pożyczki,  którą  później  s ię  umarza.
Gmina  finansuje  OSP,  bo  to  nie  jest  jednostka,  która  zarabia,  bo  gdyby  tak  było
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to  pożyczka  udzielona  byłaby  OSP  a  nie  Gminie.  W  2020  roku  na  pewno  będę
wnioskował o umorzenie tej  pożyczki  i  mam nadzieję,  że rada ją umorzy.
Radni  w głosowaniu jawnym:
-  14  głosami  za:  Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;  Kamińska
Małgorzata;  Królikowski Adam; Lecewicz-Husar  Cecylia;  Matuszewski Sławomir;
Napłoszek  Zbigniew;  Nowicki  Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;  Sawicki  Jerzy;
Szewczak Piotr;  Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna
- przeciwnych nie  było
- wstrzymujących nie było.
Podjęto  uchwałę  XIX/143/2019  w  sprawie  udzielenia  pożyczki  dla  Ochotniczej
Straży Pożarnej  we Frygnowie.       (Zał.  nr  5)

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  planu  pracy  Rady  Gminy  Grunwald  oraz
planów pracy stałych Komisj i  Rady na 2020 rok.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy-pan Arkadiusz Piasecki-  przedstawił  projekt
uchwały
Radni  w głosowaniu jawnym:
-  14  głosami  za:  Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;  Kamińska
Małgorzata;  Królikowski Adam; Lecewicz-Husar  Cecylia;  Matuszewski Sławomir;
Napłoszek  Zbigniew;  Nowicki  Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;  Sawicki  Jerzy;
Szewczak Piotr;  Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna
- przeciwnych nie  było
- wstrzymujących nie było.
Podjęto  uchwałę  XIX/144/2019  w  sprawie  ustalenia  planu  pracy  Rady  Gminy
Grunwald oraz planów pracy Komisj i  s tałych Rady Gminy.         (Zał.  nr  6)

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  aktualizacj i  „Programu  usuwania  azbestu
i  wyrobów zawierających azbest  z terenu Gminy Grunwald na la ta  2019-2032”
Wiceprzewodniczący Rady Gminy-pan Arkadiusz Piasecki-  przedstawił  projekt
uchwały.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  szanowna  przewodnicząca,  szanowni  państwo.
Program  ten  jest  kontynuowany  od  2012  roku,  ale  w  tym  programie  nie  ma
odniesienia  do  tego,  jakie  osiągnięto  do  tej  pory  cele,  w  jaki  sposób  realizacja
usuwania  azbestu  przebiegała.  Nowelizacja  programu  powinna  mieć  nowelizacje,
jakie  skutki  osiągnęliśmy od 2012 roku wprowadzając  ten  program.  Czy to  jest  w
jakiś  sposób  do  sprawdzenia?  Po  raz  kolejny  nie  ujawnia  się  autor  tego
opracowania,  program wydaje się  być bezimienny,  czy robil i  to  pracownicy gminy
czy zostało zlecone firmie.
Radni  w głosowaniu jawnym:
-  14  głosami  za:  Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;  Kamińska
Małgorzata;  Królikowski Adam; Lecewicz-Husar  Cecylia;  Matuszewski Sławomir;
Napłoszek  Zbigniew;  Nowicki  Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;  Sawicki  Jerzy;
Szewczak Piotr;  Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna
- przeciwnych nie  było
- wstrzymujących nie było.
Podjęto  uchwałę  XIX/145/2019  w  spawie        przyjęcia  aktualizacj i  „Programu      
usuwania  azbestu  i  wyrobów  zawierających  azbest  z  terenu  Gminy  Grunwald  na
lata 2019-2032”       (Zał.  nr  6)
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Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-pan  Arkadiusz  Piasecki-  przedstawił  projekt
uchwały.
Radni  w głosowaniu jawnym:
-  14  głosami  za:  Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;  Kamińska
Małgorzata;  Królikowski Adam; Lecewicz-Husar  Cecylia;  Matuszewski Sławomir;
Napłoszek  Zbigniew;  Nowicki  Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;  Sawicki  Jerzy;
Szewczak Piotr;  Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna
- przeciwnych nie  było
- wstrzymujących nie było.
Podjęto uchwałę XIX/146/2019 w spawie opłaty od posiadania psów       (Zał.  nr  7)

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  wieloletniego  planu  rozwoju  i  moderniza -
cj i  urządzeń  wodociągowych  i  kanal izacyjnych  Gminy  Grunwald  na  lata  2020-
2024.
Sekretarz  Gminy  -pan  Jan  Sokołowski-  27  grudnia  było  posiedzenie  komisj i
program  ten  został  omówiony  i  zostały  uwzględnione  uwagi  w  części  dotyczącej
odbioru  ścieków  w  punkcie  4  dodano  budowa  przydomowych  oczyszczalni
ścieków i  jest  dopisana kwota 15 tys .  zł .  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy-pan Arkadiusz Piasecki-  przedstawił  projekt
uchwały.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala:  Jeżeli  przyjmiemy  ten  program,  to  jest  konieczne
sprawdzenie  dotychczasowego  programu  dla  osób,  które  chciałyby  budować
przydomowe  oczyszczalnie  ścieków  z  roku  2017  możliwe,  że  trzeba  dokonać
zmian  i  udoskonalić.  To  jest  zadanie  wójta,  aby  określi ł ,  jakie  warunki  trzeba
spełnić,  aby otrzymać wsparcie.  
Radni  w głosowaniu jawnym:
-  14  głosami  za:  Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;  Kamińska
Małgorzata;  Królikowski Adam; Lecewicz-Husar  Cecylia;  Matuszewski Sławomir;
Napłoszek  Zbigniew;  Nowicki  Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;  Sawicki  Jerzy;
Szewczak Piotr;  Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna
- przeciwnych nie  było
- wstrzymujących nie było.
Podjęto uchwałę XIX/147/2019 w spawie        uchwalenia wieloletniego planu rozwoju
i  modernizacj i  urządzeń  wodociągowych  i  kanalizacyjnych  Gminy  Grunwald  na
lata 2020-2024.       (Zał.  nr  8)

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  nadawania  tytułu  „Honorowy
Obywatel  Gminy Grunwald”
Wiceprzewodniczący Rady Gminy-pan Arkadiusz Piasecki-  przedstawił  projekt
uchwały.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska:  Jest  to  uchwała,  która  jest  konsekwencją  zmiany
statut.  Teraz,  gdy nowy statut obowiązuje możemy wprowadzić tę  uchwałę.

Radni  w głosowaniu jawnym:
-  14  głosami  za:  Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;  Kamińska
Małgorzata;  Królikowski Adam; Lecewicz-Husar  Cecylia;  Matuszewski Sławomir;
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Napłoszek  Zbigniew;  Nowicki  Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;  Sawicki  Jerzy;
Szewczak Piotr;  Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna
- przeciwnych nie  było
- wstrzymujących nie było.
Podjęto  uchwałę  XIX/148/2019  w spawie        przyjęcia  Regulaminu  nadawania  tytułu
„Honorowy Obywatel Gminy Grunwald”       (Zał.  nr  9)

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
projekt  uchwały w sprawie zasadności  skargi  . . .  Skarga dotyczy odśnieżania,  była
ona rozpatrywana na posiedzeniu komisj i  Skarg Wniosków i  Petycj i .  Tak samo jak
kolejna uchwała w tej  samej  sprawie przez innego skarżącego. 
Radna- pani Ewa Bawolska odczytała  uzasadnienie do projektu uchwały.
Radna-  pani  Ewa  Ziejewska-  chciałam  jeszcze  zgłosić,  że  na  komisj i
ustal i l iśmy,  aby takie zapytania ofertowe były także ogłaszane i  były jawne.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska:  Zgłoszę  wniosek  w  tej  sprawie,  w  części  obrad
wolne wnioski,  aby zmienić regulamin.
Radny- pan Arkadiusz Królikowski: Kto  w Szczepankowie będzie odśnieżał?
Wójt Gminy- pan Adam Szczepkowski  – pan Sz.
Radny- pan Arkadiusz Królikowski- sołtys i  mają numer te lefonu?
Wójt  Gminy-  pan  Adam  Szczepkowski-  zgłaszanie  jest  do  pracownika  Urzędu
Gminy,  do pana Dawida Rachuby.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  - Przystępujemy
do głosowania.  Kto z radnych uważa,  że skarga jest  niezasadna?
Radni  w głosowaniu jawnym:
-  14  głosami  za  –  niezasadna:  Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;
Kamińska  Małgorzata;  Królikowski  Adam;  Lecewicz-Husar  Cecylia;  Matuszewski
Sławomir;  Napłoszek  Zbigniew;  Nowicki  Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;  Sawicki
Jerzy;  Szewczak Piotr ;  Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna
- przeciwnych – zasadna-  nie  było
- wstrzymujących nie było
Jednogłośnie uznano skargę za niezasadną.
Wiceprzewodniczący Rady Gminy-pan Arkadiusz Piasecki-  przedstawił  projekt
uchwały.
Radni  w głosowaniu jawnym:
-  14  głosami  za:  Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;  Kamińska
Małgorzata;  Królikowski Adam; Lecewicz-Husar  Cecylia;  Matuszewski Sławomir;
Napłoszek  Zbigniew;  Nowicki  Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;  Sawicki  Jerzy;
Szewczak Piotr;  Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna
- przeciwnych nie  było
- wstrzymujących nie było
Podjęto uchwałę XIX/149/2019 w spawie       zasadności skargi  nr 1       (Zał.  nr  10)

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
projekt  uchwały  w  sprawie  zasadności  skargi  . . .  W  tej  samej  sprawie  co
poprzednio,  czyli  odśnieżania.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  Przystępujemy
do głosowania.  Kto z radnych uważa,  że skarga jest  niezasadna?
Radni  w głosowaniu jawnym:
-  14  głosami  za  –  niezasadna:  Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;
Kamińska  Małgorzata;  Królikowski  Adam;  Lecewicz-Husar  Cecylia;  Matuszewski
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Sławomir;  Napłoszek  Zbigniew;  Nowicki  Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;  Sawicki
Jerzy;  Szewczak Piotr ;  Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna
- przeciwnych – zasadna-  nie  było
- wstrzymujących nie było
Jednogłośnie uznano skargę za niezasadną.
Wiceprzewodniczący Rady Gminy-pan Arkadiusz Piasecki-  przedstawił  projekt
uchwały.
Radni  w głosowaniu jawnym:
-  14  głosami  za:  Bala  Ryszard;  Bawolska  Ewa;  Gutowska  Halina;  Kamińska
Małgorzata;  Królikowski Adam; Lecewicz-Husar  Cecylia;  Matuszewski Sławomir;
Napłoszek  Zbigniew;  Nowicki  Dariusz;  Piasecki  Arkadiusz;  Sawicki  Jerzy;
Szewczak Piotr;  Ziejewska Ewa; Zwalińska Krystyna
- przeciwnych nie  było
- wstrzymujących nie było
Podjęto uchwałę XIX/150/2019 w spawie       zasadności skargi  ….      .  (Zał.  nr  11)

Ad.  pkt.  7.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejnym punktem porządku obrad wolne wnioski i  informacje
Radna-  pani  Ewa Bawolska-  składam wniosek  o  zbadanie  regulaminu  udzielania
zamówień  publicznych,  których  wartość  nie  przekracza  wyrażonej  w  złotych
równowartości  kwoty  30  000  euro  przez  urząd  gminy  Grunwald  zarządzeniem  nr
21/2019 z dnia  15  marca  2019 r.  Pod kątem możliwości  real izacj i  zasad  jawności,
uczciwości  konkurencj i ,  równego  traktowania  wykonawców  i  przejrzystości,
w  oparciu  o  przyjęte  procedury.  Uwzględnieniem  aspektów  społecznych  oraz
uchybień,  które mogą utrudniać interpretację regulaminu.  
Radna  Ewa  Bawolska  odczytała  treść  wniosku  (  zał .  nr  12)  oraz  przekazała
wniosek Przewodniczącej  Rady Gminy.  
Mam  nadzieje,  że  komisja,  która  przeprowadzi  kontrolę  w  tej  sprawie  udzieli
wójtowi odpowiednich wskazówek.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  wniosek  przedstawiony  przez  panią  Ewę  odnosi  się
do  prawa  zamówień  publicznych  uregulowanego  ustawą,  ale  w  zarządzeniu  wójta
z  dnia  15  marca  2019  roku  na  podstawie,  którego  przeprowadza  się  procedurę
wyłaniania  wykonawców jest  zapis  w §1 ust  2  „  przy udzielaniu  zamówień należy
przestrzegać  zasad  zachowania  uczciwej  konkurencj i ,  równego  traktowania
wykonawców  i  przejrzystości.  Racjonalnego  gospodarowania  środkami
publicznymi”  chcę  zwrócić  uwagę,  że  te  zasady  wyeliminują  takie  skargi,  jakie
dziś  mamy  oraz  spowodują,  że  przejrzystość  zasad  będzie  dostępna  dla
wszystkich  potencjalnych  wykonawców.  Im  więcej  będzie  wykonawców  tym
większą  szansa  na  mniejszą  cenę,  zasady  wyszczególnione  w  §1  były
odzwierciedlone w regulacjach szczegółowych.  
Radna-  pani  Ewa  Ziejewska-  chciałam  ponownie  zapytać  o  dostarczanie  wody
do  miejscowości  Dylewo  i  Dylewko  jak  będzie  ten  problem rozwiązany.  Problem
jest  odczuwalny,  ostatnio  w  wigi lię  oraz  w  sprawie  połączenie  między
miejscowościami  Dylewo  i  gminą  Grunwald  nie  ma  na  przystanku  informacji ,  w
który autobus mamy wsiąść,  aby dojechać do Gierzwałdu.  
Sołtys  wsi  Gierzwałd-  pan  Wiesław  Dembkowski-  w  sprawie  piesków,  jak  to
będzie  kontrolowane,  bo  jeden  ma  jednego  a  inni  dziesięć,  jak  to  będzie
egzekwowane,  żeby nie  było,  że jeden płaci  a inny nie.
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Ad.  pkt.  8.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
Kolejnym punktem porządku obrad są interpelacje i  zapytania.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  czy  w  okresie  od  ostatniej  sesj i  odbyły  się  sprawy
sądowe  z  udziałem  gminy  Grunwald  lub  jednostek  samorządowych,  jeśli  tak  to,
jaki był  wynik.  
Wójt  Gminy-  pan  Adam  Szczepkowski  –  nowych  spraw  nie  ma,  a  pozostałe  są
w dalszym ciągu w toku.  
Radna  Małgorzata  Kamińska  -  Pytanie  w  sprawie  Grunwaldzkiego  Centrum
Sportu,  czy został  zakończony konkurs na kierownika.  
Wójt  Gminy-  pan  Adam  Szczepkowski  –  jest  ogłoszony  konkurs  do  14  stycznia
2020 r.  trwa zbieranie ofert .
Radna Małgorzata Kamińska -  Czy  są jakieś kandydatury?
Wójt  Gminy-  pan  Adam  Szczepkowski  –  nie  wiem,  do  14  stycznia  2020  r.  jest
zgłaszanie do godz.  15 0 0 .
Radna Małgorzata Kamińska -  Drugie  pytanie:  i le si łownia zarobiła?
Wójt  Gminy-  pan  Adam  Szczepkowski  –  trudno  powiedzieć.  Mamy  stałych
klientów  ok.  15-20  osób,  które  kupują  karnety  oraz  pojedyncze  osoby.  Będzie
sprawozdanie w tej  sprawie.
Radna  Małgorzata  Kamińska  -  Kolejne pytanie  w  sprawie  autobusu  gminnego:
czy umowa przekazania już jest  dokonana czy jeszcze trwa?
Sekretarz Gminy -pan Jan Sokołowski- Umowa  na użyczenie jest  podpisana,  ale
jeżel i  chodzi  o cesje  to jeszcze jest  w toku.
Radna  Małgorzata  Kamińska  -  Czyli  płacimy  leasing  a  pan  Lipnicki  na  tym
autobusie zarabia?
Sekretarz Gminy -pan Jan Sokołowski- Umowa  z  bankiem jeszcze trwa,  chcemy
przekazać leasing firmie Lipnicki i  będzie  on spłacał  dalej  raty.
Radna  Małgorzata  Kamińska  -  w  tej  chwil i ,  jaki  to  jest  koszt  pana  Lipnickiego
czy jest  odpłatność za użyczenie?
Sekretarz  Gminy  -pan  Jan  Sokołowski-  przy  umowie  użyczenia  nie  może  być
opłat.  
Radna  Małgorzata  Kamińska  -  czyli  pan  Lipnicki  zarabia  na  naszym  autobusie
i  nie ponosi kosztów?
Wójt  Gminy-  pan  Adam  Szczepkowski  –  to  tak  nie  jest ,  nie  jesteśmy
właścicielem  autobusu  tylko  wynajmującym.  Jest  to  leasing  operacyjny,  który
polega  na  tym,  że  płacimy  ratę  a  na  koniec  musimy  go  oddać  lub  wykupić.  Nie
ponosimy kosztów kierowcy,  ubezpieczeń i  napraw. 
Radna Małgorzata Kamińska -  ale  ratę  leasingu płacimy.
Wójt Gminy- pan Adam Szczepkowski  – dopóki  bank nie  zgodzi  się  na przejęcie
leasingu to musimy.  
Radna- pani Ewa Bawolska-,  Jaka  jest  kwota raty?
Sekretarz  Gminy  -pan  Jan  Sokołowski-  ok .  3000  zł  miesięcznie.  Autobus  ten
bardzo często się psuje i  to  pan Lipnicki  ponosi  koszty związane z naprawą.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  rozumiem,  że  w  perspektywie  czasowej  jest
rozl iczenie  spłaconych  rat  w trakcie  użyczenia  autokaru  firmie  Lipnicki.  Fakt,  że
teraz  nie  płaci  to  będzie  uregulowane  po  dokonaniu  formalności,  czy  to  już  jest
wiadome, że za okres użyczenia nie płaci?  
Wójt  Gminy-  pan  Adam  Szczepkowski  –  nie  ma  możliwości,  że  od  umowy
użyczenia  ponosi  się  opłaty.  Trzeba  zdawać  sobie  sprawę,  że  nikt  nie  byłby
zainteresowany  dzierżawą  tego  autokaru,  trzeba  się  cieszyć,  że  pan  Lipnicki  go
przejął .  
Sołtys  wsi  Rychnowska  Wola-  pan  Marek  Kopecki-  -  czy  możemy  dostać
równiarkę,  aby  drogę  z  Rychnowskiej  Woli  wyprofilować  i  nawieść  podłoża.  Jest
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problem,  bo  kilka  razy  w  roku  trzeba  remontować  tą  drogę.  Oraz  zrobić  zawór
przy starym sklepie tam jest  zawór,  który trzeba zakręcić.
Wójt Gminy- pan Adam Szczepkowski  – pan kierownik zajmie się  tą sprawą. 
Rady Gminy - pani Cecylia Lecewicz-Husar – czy są jeszcze pytania?
Radni  uwag nie zgłosi l i  

Wójt  Gminy  pan  Adam  Szczepkowski  oraz  Przewodnicząca  Rady  Gminy  pani
Cecylia  Lecewicz-Husar  złożyli  noworoczne życzenia.  

Ad  pkt  9.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
wobec zrealizowania porządku obrad,  Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła XIX
sesje Rady Gminy Grunwald.

Protokołowała Przewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Cecylia  Lecewicz-Husar
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